
 

 Zápis 
 

z 2. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 7.3. 2023  
 

Přítomno dle prezenční listiny: 26 (22 prezenčně, 4 online) 
Omluveni: Ing. Pivoňka 
Hosté:   Ing. Chválná,  prof. Vojtěch, prof. Dostálek, prof. Matějka, prof. Jahoda, prof. Pospíšil,  prof. 
Rumlová, Ing. Starý, Ing. Algerová, Ing. Prokš, Ing. Kovaříčková 
 
Program zasedání Akademického senátu konaného dne 7. 3. 2023 

1. Udržitelná univerzita  

2. Čerpání rozpočtu v roce 2022 a příprava rozpočtu 2023 

3. Schválení čerpání položek rozpočtu v roce 2023 

4. Projednání pravidel fondu Dagmar Procházkové 

5. Etická komise a návrhy na členy 

6.  Pracovní skupiny se členy Mezinárodního poradního sboru 

7. Zástupci AS v orgánech školy 

8. Různé 

 
Program jednání schválen (hlasování pro - proti - zdržel  26 – 0 – 0) 
 
Na úvod byl uvítán a představen nový člen AS za studentskou část Ing. Petr Lodňánek za FTOP, který 
nahradil rezignující Bc. Elišku Sochorovou. 
 
Nově zvolení předsedové jednotlivých výborů byli představeni AS: 
Za pedagogický výbor - doc. Petra Lipovová 
Za vědecko-výzkumný výbor - Prof. Karel Friess 
Za hospodářský výbor - doc. Milan Kouřil 
 

 

Ad 1. Udržitelná univerzita  

Prof. Pospíšil představil koncept programu udržitelné univerzity, cíle dle OSN a možné směřování 

VŠCHT Praha v tomto programu. Vznikne pracovní skupina, která se bude podílet na přípravě programu 

a podkladů. Prof. Pospíšil vyzval senátory a další pracovníky na účasti v pracovní skupině.  

 

Ad 2. Čerpání rozpočtu v roce 2022 a příprava rozpočtu 2023 

Ing. Chválná představila hospodářský výsledek za rok 2022 (+70 356 tis. Kč). V prezentaci rovněž 

zmínila složení příjmů a výdajů rozpočtu. Významnou položkou byla částka za energie. Během roku 

2022 byly rovněž schválené dary. Bylo představeno rovněž hospodaření společnosti Jankovcova 1114 

s.r.o. Na závěr prezentace byla zmíněna informace o přípravě rozpočtu na rok 2023. Další informace 

budou představeny na jednání Hospodářského výboru a na dalším zasedání AS. 

 

 



Ad 3.  Schválení čerpání položek rozpočtu v roce 2023 

Položky navržené ke schválení byly senátorům předloženy před zasedáním.  Tyto položky budou 

součástí rozpočtu 2023 a byly projednány Hospodářským výborem, který doporučil k financování 

položky a-c a nedoporučil položku d. V diskusi k položce v bodu d/ u většiny zaznělo, že podpora 

Běstviny je důležitá, nicméně by se v investicích mělo postupovat dle priorit. Ing. Starý zdůraznil, že 

částka k čerpání je navrhována z FRIM SÚZ a považuje investici vzhledem k provozování táborů za 

zásadní. Realizaci hřiště podpořili i někteří senátoři. 

 

a) Položky pro výpočetní centrum: 

Obměna PC sestav v učebnách BS4 a BS5     500 000,-Kč 

Licence ORACLE                  1 000 000,-Kč 

Výměna serverů VC a CIS                  3 800 000,-Kč  

Výměna diskového pole Kampus Dejvice VC+CIS             22 000 000,-Kč 

Výměna diskového pole Kralupy                 1 500 000,-Kč 

 

Usnesení: AS schvaluje čerpání navržených položek ad a/ rozpočtu v roce 2023 

Hlasování: 26 – 0 – 0 

 

b) Poradenské služby-projekty OP JAK     789 600,- Kč 

 

Usnesení: AS schvaluje čerpání navržených položek ad b/ rozpočtu v roce 2023 

Hlasování: 26 – 0 – 0 

 

c) Vybavení centrálních laboratoří 

Heliový kompresor k NMR       800 000,- Kč 

Přístavek k místnosti AS38       350 000,-Kč 

      

Usnesení: AS schvaluje čerpání navržených položek ad c/ rozpočtu v roce 2023 

Hlasování: 26 – 0 – 0 

 

Nyní je Ing. Malý přítomen prezenčně, senát je stále v počtu 26 (23 prezenčně, 3 online) 

 

d) Běstvina  - rekonstrukce víceúčelového antukového hřiště (INV)          1 297 629,90 Kč 

bez DPH 



 
Usnesení: AS schvaluje čerpání navržených položek ad d/ rozpočtu v roce 2023 
 

Hlasování: 3 – 20 – 2 (Návrh nebyl schválen) 

 

Usnesení: Akademický senát upřednostňuje, aby ušetřená položka byla využita ve prospěch areálu 
Běstvina, ale na řešení akutních problémů jako je např. vybavení ubytovacích zařízení, příprava 
projektových dokumentací či jako příspěvek na zamýšlenou výstavbu ošetřovny.  
 

Hlasování: 17– 0 – 5 

 

Ad 4. Projednání pravidel fondu Dagmar Procházkové 

Předložená vnitřní norma byla projednána. V rámci diskuse zazněl názor, že v budoucnu by mohla být 
revidována (prodloužena) doba po obhájení Ph.D., kdy je uchazeč oprávněný grant podat. Důvodem je 
umožnění návratu osob s delšími zahraničními stážemi.  
 
Usnesení: AS projednal pravidla fondu Dagmar Procházkové. 

Hlasování: 25– 0 – 0 

 
Ad 5. Etická komise a návrhy na členy 

Předseda informoval senát o končícím funkčním období většiny členů Etické komise. AS VŠCHT Praha 
má navrhnout 3 členy. Panovala všeobecná shoda, že by měly být oslovené dvě stávající členky 
nominované za AS VŠCHT, prof. Demnerová a MUDr. Humlová, jako externí členka. Jednoho člena 
navrhne studentská část AS. Schvalování proběhne na zasedání 28. 3. 
 
 
Ad 6. Pracovní skupiny se členy Mezinárodní poradního sboru 

Rektor představil koncepci činnosti pracovních skupin při Mezinárodním poradním sboru (IAB): WG1 

(vzdělání), WG2 (podpora doktorandů), WG3 (věda a výzkum), WG4 (provoz). V jednotlivých skupinách 

budou zástupci AS. Skupiny se budou scházet 4x v roce. 

 

Ad 7. Zástupci AS v orgánech školy 

Rada pro vnitřní hodnocení – prof. Cibulka  

Grantová rada – prof. Cibulka/Ing. Šimonová 

Ediční rada – doc. Lipovová/Ing. Lodňánek 

Celoškolská komise PIGA – doc. Jelínek 

Celoškolská komise pro společenské projekty SIGA – Ing. Malý  

Rada VC/pro informační technologie a služby – doc. Mareš 

PGS 2022+ – prof. Friess/doc. Lipovová 

HR Award – doc. Lovecká; Dr. Pokorná 

Běstvina – Dr. Pokorný/Ing. Hala/doc. Kouřil 

Rada centrálních laboratoří – doc. Lhotka 



 

Ad 8. Různé 

a) Informace z činnosti výborů - proběhla ustavující zasedání 

 
HOSPODÁŘSKÝ VÝBOR - doc. Kouřil 

Hostem byl prorektor Pospíšil. Řešil se možný pokles KENu (koeficientu ekonomické náročnosti) 

v souvislosti s počtem studentů mimo SP v oblastech Chemie a Potravinářství. Byly vypracovány 

modelové situace ukazující nutnost regulace počtu přijímaných studentů v oblastech s nízkým 

KENem (např. Ekonomické obory). Dále byla řešena tvorba rozpočtu na rok 2023. 

b) Informace z kolegia rektora 

-informace o vypisovaných cenách 
-informace o chystané změně Etického kodexu 
-Prague artificial inteligence - možnost účasti na workshopech 
-studenti mají řešit své problémy na svých děkanátech 
-informace o nově udělených akreditacích v rámci NAU 
-informace o podaných projektech OPJAK 
-informace o mezinárodní architektonické soutěži na projekt výstavby na Vítězném náměstí 
-informace o volbách předsednictev fakultních senátů 
 
 

               Příští zasedání AS bude 28. 3. 2023 

 

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                              Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
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